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Maria 

 

 

 

 

Hallo, sunt Maria, am 47 de ani. Printre persoanele cu hepatită C, mă număr şi eu. 

Istoria bolii mele  

16.01.2015 

 

Tratament cu HARVONI 

Povestea mea a început acum 6 ani, când, aproape de un an de zile, oboseala şi durerea de cap 

depaşea orice limită. 

Intr-o buna zi, am mers să donez sânge, fără să ştiu, ce surpriză neplacută mă aşteapta. 

O săptămână mai târziu, aveam sa aflu despre virusul hepatitei c care exista în corpul meu. 

De când îl aveam, sau prin ce sursa l-am primit nu ştiu, ce ştiu este că tumultul întrebarilor nu mai 

avea sfârşit. 

In final, după analize repetate, consultaţie şi puncţie hepatică, în anul 2012 am început un 

tratament (un an de zile) cu Interferon şi Ribavirină. 

După 24 de săptămâni eram deja negativă, însă tratamentul a mers mai departe până s-a împlinit 

anul. 

La sfârşitul tratamentului eram „nedetectabil“, bucurie mare! 

Am repetat, 6 luni mai tarziu analizele.Veste proastă...virusul reapăruse! 

Şocul a fost puternic, deprimare, lacrimi, nu aveam putere să mai lupt. 

Bunul D-zeu ştia mai bine decât mine, de ce şi pentru ce toate acestea! 
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După o pauză lungă de asteptare, cu speranţe de tratamente noi spulberate, iata-mă acum, pornind 

pe un drum nou. 

Astazi 16.01.2015 am început un alt tratament, mult mai simplu, constând dintr-o singură tabletă 

pe zi : Harvoni. 

 

 

 

Substanţele active ale medicamentului sunt Ledipasvir şi Sofosbuvir.Acest tratament costă la ora 

actuală în Germania 22260,88 €/lună 

Şi aceasta e viremia de la care pornesc, restul analizelor sunt bune. 

 

 

 

 

Cum vor decurge lucrurile mai departe, o să vă ţin la curent. 

după 26 de zile  

10.02.2015 
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Deocamdată pot să spun că tratamentul cu Harvoni e mult mai uşor de suportat decât cel cu 

interferon şi ribavirina. 

Mă simt în continuare foarte obosită. Nu pot să spun dacă este din cauza tratamentului, căci pot fi şi 

alte cauze.. 

Alte schimbari nu am observat.Mai mult voi putea spune joi, după intalnirea cu doctoriţa. 

Noapte bună,Maria. 

după 30 de zile  

14.02.2015 

 

Nu prea am vești bune. Am dureri de cap aproape in fiecare zi. Uneori mai ușoare, alteori mai 

serioase. 

Doctorița spune ca ar fi datorită oboselii, surmenajului dar si ficatul bolnav ar putea fi o cauză. M-a 

sfătuit să fac doar ce pot,iar restul treburilor sa le mai amân. Cu doi copii de 8 si 11 ani, nu poti 

amâna prea multe. 

După ultima vizită doctorița mi-a spus ca nu merge chiar după așteptările ei și mi-a prelungit 

tratamentul la 12 săptămâni. 



 

 

4 

 inca doua saptamani  

29.03.2015 

 

Am facut o pauza mai lunga in jurnal, s-au aglomerat o sumedenie de probleme, care efectiv nu mi-

au mai lasat posibilitatea sa ma adun, sa scriu doua randuri. 

Ma gasesc in a 10-a saptamana de tratament. La 6 saptamani am avut deja viremia negativa, iar 

valorile hepatice sunt bune. 

Din pacate starea mea generala nu s-a modificat prea mult, nici de cand nu mai am virusi. Sunt la 

fel de obosita, durerile de cap persista, sunt adesea depresiva. 

Medicul mi-a gasit o carenta de fier, se poate ca toate astea sa se traga de acolo. In doua saptamani 

termin tratamentul si voi revenii atunci, sau la trei luni dupa tratament, cu noutati. 

 

Nu am mai scris de mult!  

M-AM VINDECAT!  

Ma simt minunat singura problema….am inceput sa iau in greutate!  

  


